
NR Partij Blz. Vraag Antwoord
1 GL 13 P. 13: Maar liefst 17% mantelzorgers zwaarbelast. 

Streefwaarde is 4%. Wat wordt ondernomen om dit 
getal omlaag te brengen?

Allereerst zijn de 2 waarden niet helemaal hetzelfde; bij het getal van 17% 
zijn ook de mantelzorgers meegeteld die aangeven matig belast te zijn, 
daarbinnen geeft 4% aan zwaar belast te zijn. We zetten in op beide 
groepen door vooral in de gesprekken met hulpvragers hun mantelzorger 
te betrekken. Dat lukt steeds beter. Ook hebben we in 2015 voor het eerst 
de Zaanse mantelzorgbon uitgedeeld aan mantelzorgers. We hebben veel 
mantelzorgers daarmee bereikt en elk wijkteam heeft ook gegevens van 
deze groep. De wijkteams maken de drempel voor mantelzorgers om zelf 
hulp te vragen zo laag mogelijk en bieden vervangende zorg aan als de 
mantelzorger overbelast dreigt te worden.

2 GL 15 p. 16: ‘Voorbereidingen om begin 2016 
crisiswoningen met woonbegeleiding te kunnen 
realiseren’. Hoe staat het daar mee?

Deze woningen zijn gerealiseerd. Het gaat om in totaal 4 woningen voor 
crisisopvang, waarbij de woonbegeleiding wordt verzorgd door een 
zorginstelling (in dit geval het Leger des Heils). In samenwerking met de 
woningbouwcorporaties is afgesproken dat de zorginstelling deze 4 vrije 
sector woningen van de corporaties huurt (2 van Parteon, 1 van ZVH en 1 
van Rochdale). Het gaat om vrije sector woningen zodat we geen 
woningen van de sociale voorraad onttrekken. Op dit moment zijn er 3 
woningen in gebruik; gezocht wordt nog naar een 4e geschikte woning. 
Woonbegeleiding ziet in dit geval op het reilen en zeilen in de woning, 
sleutelbeheer, ontvangst, uitleggen woonregels, eigen bijdrage van de 
tijdelijke bewoners innen, controleren (samen-)leefbaarheid etc. De 
individuele begeleiding staat hier los van. 
Naast deze 4 woningen is met RIBW afgesproken dat zij 14 kamers 
beschikbaar stellen voor crisisopvang. Dit zijn hoofdzakelijk kamers die 
geschikt zijn voor alleenstaanden. De toegang tot de zowel de 4 woningen 
als de 14 kamers loopt via het Sociaal Wijkteam, het Jeugdteam en team 
Vangnet van de gemeente.

3 GL 20 p. 20: ‘12 nieuwe bedrijven hebben zich hier 
gevestigd.’ Belangrijker lijkt ons het nettoresultaat. 
Is ook bekend hoeveel bedrijven vertrokken zijn? 

Volgt

4 GL 21 p. 21: Zin stopt halverwege: ‘voor kantoren in 
Zaanstad…’

Volgt

5 GL 22 p. 22: ‘Geen duidelijkheid waarom aantal Volgt



bezoekers aan Zaanstad (exclusies Zaanse 
Schans) is verminderd.’ Wat zijn hier de cijfers 
van?

6 GL 27 p. 27: Afgebroken zin: ‘Desalniettemin…’ Volgt

7 GL 27 p. 27: Graag uitleg en specificatie van 
stopzettingen kostendelersnorm.

Volgt

8 GL 30 p. 30: Hoe kan het dat steeds minder jongeren 
worden bereikt met MeedoenZaanstad – en wat 
wordt eraan gedaan?

Meedoen Zaanstad is onderdeel van de Regeling schoolgaande kinderen. 
Deze regeling kent een verstrekking per kind in geld en een verstrekking in 
natura.
De verstrekking in natura wordt verstrekt door de ouders toegang te geven 
tot de web shop ‘Meedoen Zaanstad’. Per kind kan de ouder een sport- of 
cultuuractiviteit kiezen.
Het gebruik van de Regeling schoolgaande kinderen neemt jaarlijks toe 
(1246 aanvragen in 2013, 1477 aanvragen in 2014 en 1537 aanvragen in 
2015). Een aanvraag kan betrekking hebben op meerdere kinderen.
Binnen de web shop Meedoen Zaanstad hebben de ouders jaarlijks de 
vrijheid om voor een bepaalde activiteit voor hun kind of kinderen te 
kiezen. In 2015 zijn voor 1946 kinderen een betaling gedaan (verstrekking 
in geld) en zijn er 824 activiteiten afgenomen (verstrekkingen in natura). 
Omdat ouders vrij zijn in hun keuze voor hun kinderen is niet bekend wat 
de reden is waarom minder cultuuractiviteiten gekozen worden.
Het streven is dat het bereik van de doelgroep en daarmee het gebruik 
van de regeling groter wordt. Om dit te bereiken lopen er diverse acties, 
zoals het verbeteren van de communicatie (vereenvoudiging van de 
brieven, meer artikelen in de media en het verspreiden van flyers). Er 
wordt gewerkt aan een gebruiksvriendelijkere web site en door middel van 
een enquête wordt onderzocht waarom mensen wel het geldbedrag 
aanvragen maar geen gebruikmaken van de via de web shop aangeboden 
activiteiten.

9 GL 36 p. 36: ‘Beweging op sportparken is niet 
afdwingbaar’. Er zijn toch instrumenten om wel 
beweging te veroorzaken? Wat is wél gedaan om 

Op regelmatige basis is en wordt er gesproken met de besturen van de 
verschillende sportverenigingen en is onder andere de toekomst van de 
verenigingen onderwerp van gesprek. Uitgangspunt in deze gesprekken is 



verenigingen te stimuleren/te verleiden om te 
bewegen?

dat het initiatief voor verdergaande samenwerkingen of fusies van de 
verenigingen moet komen. Eerder, eind 2014,  heeft u ingestemd met het 
voorstel om een bijdrage te vragen voor het gebruik van kunstgrasvelden. 
Met deze bijdrage worden verenigingen gestimuleerd om na te denken 
over hun toekomst.

10 GL 41 p. 41: Is bekend waarom er zo weinig 
belangstelling is voor zelfbouwkavels?

Er is op dit moment geen sprake van weinig belangstelling. Er is op dit 
moment juist veel vraag naar zelfbouwkavels en de vraag groeit met de 
dag. Dat blijkt uit het volgende:

1. De gemeente Zaanstad beschikt momenteel over een database 
met ruim 500 geïnteresseerden, Tijdens de Zaanse 
Nieuwbouwdag  op 9 april dit jaar hebben ongeveer 100 mensen 
de informatiestand van de gemeente bezocht. In mei 2016 heeft 
de gemeente een mail verstuurd naar het adresbestand van bijna 
500 geïnteresseerden, met het verzoek het nieuwe 
inschrijfformulier in te vullen. Tot vorige week hebben ca 250 
mensen gehoor gegeven aan dit verzoek en meer informatie 
gegeven over hun woonwensen.  

2. Alle kavels op het eerste eiland van de Zaanse Eilanden zijn 
verkocht of onder optie. Nadat de verkoop wat langzaam op gang 
kwam is er nu een wachtlijst van mensen die geïnteresseerd zijn 
in een kavel op het tweede eiland. Dat is een bekend fenomeen, 
ook andere gemeenten hebben daar in het begin mee te maken 
gehad. Zodra zelfbouw meer bekend is en zichtbaar wordt, neemt 
de vraag toe, zo ook in Zaanstad.

3. Daarnaast zijn er een viertal CPO groepen die gezamenlijk graag 
willen bouwen. Zij zijn op zoek naar locaties.

4. Er is een groep ouderen die graag appartementen realiseren bij 
sporthal De sprong.

5. Er is een eco groep die graag volledig klimaatneutraal een 
woongemeenschap willen bouwen

6. Er zijn twee Turkse groeperingen die graag met name in Zaandam 
willen bouwen.

 
De gemeente heeft op dit moment echter geen kavels in de verkoop. 
Locaties die door BenW zijn aangewezen om Zelfbouw te realiseren zijn:
Voormalig gasfabriekterrein Krommenie- Oost (6 kavels), Poelenburg-oost 
(aantal nog te bepalen), Bannehof (12 kavels), Provily-slibkuil (Provily 25 
kavels, in Slibkuil 10 kavels). Kreekrijk (100 kavels)



Het vinden van extra locaties dan de aangewezen locaties is lastig. Meer 
beschikbare kavels zorgt ook voor meer bekendheid rondom Zelfbouw in 
Zaanstad waardoor de vraag ook toeneemt.

11 GL 42 p. 42: Extra meters fietspad valt nogal tegen (590 
ipv 2600). Welke fietspaden zijn niet verwezenlijkt 
en zitten deze alsnog in de planning?

Zie bijlage I

12 GL 47 p. 47: Er is geen cijfer over de algemene 
bevordering fietsverkeer. Is daar meer over 
bekend?

In de Zaanpeiling is hierover geen vraag opgenomen.
Vanuit het landelijke mobiliteitsonderzoek van het CBS (OViN) zijn wel 
indicatieve gegevens bekend over het aandeel fietsgebruik in Zaanstad.
Omdat er per jaar te weinig waarnemingen zijn in Zaanstad voor een 
betrouwbare uitspraak, wordt gekeken naar een 3-jaars gemiddelde.
Het aandeel fiets in het totaal aantal verplaatsingen in de periode 2012-
2014 is 24%. Op korte afstanden is dit 34%. 
In de periode 2011-2013 lag dit een paar procentpunten lager.

13 GL 47 p. 47: Wordt er iets gedaan aan het lage gevoel 
van veiligheid?

Er wordt gesproken over een ‘laag gevoel van veiligheid’. Maar relatief 
gezien is dit percentage niet laag en vergelijkbaar met percentages elders 
in het land.
De wens is uiteraard 100 procent tevredenheid, maar dat is niet 
realistisch.
Binnen Zaanstad vinden continu verbeteringen plaats aan de infrastructuur 
om de (objectieve) verkeersveiligheid te verbeteren. 
Bijvoorbeeld door de aanleg van schoolzones, vrijliggende fietspaden, 
rotondes of andere voorzieningen.
Daarnaast worden gedragscampagnes uitgevoerd om mensen te 
bewegen tot veiliger gedrag in het verkeer en vindt handhaving plaats op 
strafbaar gedrag.
Het beeld wat mensen hebben is echter niet alleen gebaseerd op recente 
ervaringen, maar ook op ervaringen uit het verleden. 
Daardoor is de beleving van de verkeersveiligheid niet ineens heel anders. 
Verandering van beeldvorming is een geleidelijk proces.

14 GL 51 p. 50: Luchtkwaliteit is stabiel, maar op p. 51: 
luchtkwaliteitsmetingen 2015 nog niet bekend. Dit 
lijkt met elkaar in tegenspraak?

Er wordt in de tekst op blz. 50 gerefereerd aan het jaar 2014. In dat jaar is 
de luchtkwaliteit stabiel.

15 GL 52 p. 52: Is er meer bekend over de biomassacentrale 
bij het ZMC?

Er is subsidie vanuit SDE+(Stimulering Duurzame Energieproductie) 
toegekend. Realisatie wordt mede bepaald door de onderlinge afspraken 



met alle partijen over de realisatie van het warmtenet in Zaandam oost 
(afnemers, transporteur, leverancier).

16 GL 54 p. 54: Er is een meevaller omdat medewerkers ten 
onrechte uren schreven die ten laste van het ZEA 
kwamen. Schreven medewerkers vroeger dan wel 
uren die ten laste van ZEA kwamen? En zo ja, kan 
dat met terugwerkende kracht gecorrigeerd 
worden?

Het betreft een administratieve aanpassing, die wordt veroorzaakt doordat 
medewerkers uren schrijven inclusief een overheadtarief dat niet ten laste 
komt van het ZEA-budget. Het is niet zo dat medewerkers ten onrechte 
uren schreven die ten laste van het ZEA kwamen.

17 GL 57 p. 57: De tevredenheid over de afhandeling 
meldingen openbare ruimte is laag. Waarom is ook 
de ambitie zo laag?

Het ambitieniveau wordt vastgesteld bij de Begroting. Bij de eerstvolgende 
begroting kan bekeken worden of de ambitie bijgesteld kan en/of moet 
worden.

18 GL 58 p. 58: Tijdens de presentatie over Klimaatadaptatie 
heeft GroenLinks gevraagd welke negatieve 
effecten omvorming heeft op o.a. waterbeheer. Er 
werd toen gezegd dat er modellen zijn/worden 
ontwikkeld om dat in kaart te brengen. De raad zou 
daarover ingelicht worden. Is daar al meer over 
bekend?

Er worden geen modellen ontwikkeld om het effect van omvormingen op 
waterbeheer te meten. Dat effect is namelijk te verwaarlozen. Het gaat om 
kleine oppervlakken en de vakken blijven groen. Misschien wordt het 
effect van bomen op waterbeheer en hittestress bedoeld?

19 GL 59 p. 59: Investeringen openbare ruimte niet gehaald. 
Hoe kan er bijgestuurd worden?

Ja, daar zullen voorstellen voor gedaan worden bij de Burap 2016

20 GL 67 p. 67: pilot om verwarde personen eerder in beeld 
te krijgen. Is daar al meer over te vertellen?

Volgt

21 GL 73 p. 73: Tijdens bijeenkomsten MaakZaanstad veel 
positieve reacties. Is bekend hoeveel ‘unieke 
bezoekers’ op deze bijeenkomsten af zijn 
gekomen? Liefst gesplitst in beroepsmatig en 
‘gewoon geïnteresseerd’? 

Uit de registratie blijkt dat zich in totaal 254 unieke externe en 93 unieke 
interne deelnemers (raadsleden, steunfractie, wethouders, burgemeester, 
ambtenaren) hebben aangemeld en zijn gekomen. Daarnaast is een 
aantal mensen gekomen die zich niet heeft aangemeld. Die laatste groep 
is niet goed geregistreerd. We weten niet in hoeverre externe deelnemers 
beroepsmatig dan wel ‘gewoon geïnteresseerd” aanwezig waren.

22 GL 79 p. 79: Toename cybercrime. Waar uit zich dat in? De toename van cybercriminaliteit is wereldwijd. Criminelen realiseren 
grote winsten met gijzelvirussen (cryptoware). Door middel van speciale 
computervirussen blokkeren de criminelen via versleuteling van 



computerbestanden de toegang tot gegevens. Na het betalen van losgeld 
(ransom) worden de bestanden meestal (maar niet altijd) weer 
vrijgegeven. De bereidheid van mensen en organisaties om de criminelen 
te betalen, zorgt voor hoge opbrengsten per doelwit. Ook meer 
geavanceerde vormen, bijvoorbeeld gericht op webapplicaties, zijn 
inmiddels waargenomen. De verwachting is dat de komende jaren het 
aantal gevallen van ransomware en vooral cryptoware verder toeneemt.

De gemeente Zaanstad heeft in 2015 twee keer te maken gehad met 
cryptoware in het ICT-netwerk. Deze virussen zijn niet altijd via technische 
maatregelen te vermijden. De gevolgschade is in de betreffende gevallen 
beperkt gebleven tot het terugzetten van backup-bestanden.

23 GL 90 p. 90: Zoektocht naar groene energieleverancier. Is 
die zoektocht al geslaagd? En was GreenChoice 
niet de groene leverancier van de gemeente?

GreenChoice levert conform contract energie met een groene label. Er is 
nog geen nieuw contract als gevolg van een aanbesteding. Conform de 
doelen van de Zaanse energie agenda is het streven echter om over de 
meest duurzame vorm van energie te kunnen beschikken. In dat geval 
wordt energie niet ingekocht maar zelf opgewekt.

24 GL 95 p. 95: Wat is de reden dat de huisvestingskosten 
van de gemeente zoveel hoger uitvallen (345) dan 
begroot (218)? 

De facilitaire kosten van voorgaande jaren waren nog gebaseerd op de 
oude NEN-2748 en op een oude kostenstructuur. In 2015 heeft er een 
herziening plaatsgevonden om mee te kunnen doen aan een landelijke 
benchmark ‘Meetmethodiek Kwaliteit Facilitaire Activiteiten’ waarbij de 
gegevens ook nog eens extern worden getoetst. Het kunnen meedoen 
aan deze benchmark heeft de kwaliteit van de definitie verbetert en ons de 
mogelijkheid gegeven om ons onderling te vergelijken met andere 
instanties. Het heeft echter ook tot gevolg dat de realisatie helaas niet 
goed vergelijkbaar is met de berekening van de oorspronkelijke begroting.

25 GL 99 p. 99: Wet Normering Topinkomens is ook van 
toepassing op verbonden partijen. Zijn er, behalve 
de directeur van HVC, nog andere functionarissen 
die de WNT-norm overschrijden?

De WNT norm is wettelijk van toepassing op veel verbonden partijen. Op 
http://www.topinkomens.nl/voor-wnt-instellingen/inhoud/stappenschema is 
terug te vinden welk instellingen wel en niet onder WNT vallen. Deze 
partijen hebben de verplichting deze topinkomens openbaar te maken in 
de jaarrekening. Accountants gaan na of partijen aan de WNT-eisen voldoen. 
Is dit niet het geval, dan is de accountant verplicht dit te melden bij de 
minister. De minister heeft hier de bevoegdheid om een last onder dwangsom 
op te leggen.
 
Privaatrechtelijke verbonden partijen met een winstoogmerk (BV,NV) 
bijvoorbeeld vallen niet onder de WNT. Gemeente Zaanstad heeft in de 
richtlijn “beloningen verbonden partijen en subsidierelaties 2013”  het 

http://www.topinkomens.nl/voor-wnt-instellingen/inhoud/stappenschema


volgende opgenomen: 
 
a. Daar waar gemeente Zaanstad een aandelenbezit heeft van 50% of meer, dan 
wel een vergelijkbare zeggenschap in de Algemene Vergadering van 
Aandeelhouders (AvA), zullen de WNT uitgangspunten (zie paragraaf 2.2) 
opgenomen worden in de statuten van de vennootschap.
b. Daar waar gemeente Zaanstad een aandelenbezit heeft van minder dan 50%, 
dan wel een minderheidsbelang in stemrecht, spant de gemeente Zaanstad zich in 
dat de WNT uitgangspunten gerespecteerd worden.
c. Daar waar de activiteiten van de vennootschap zich bewegen op het grensvlak 
van publiek en privaat belang, kan gemotiveerd van deze richtlijn afgeweken 
worden.
d. Vennootschappen nemen de bezoldigingen van hun bestuurders op in de 
jaarrekening op basis van de definities in de WNT 
 
Op basis van de jaarverslaggeving 2014/2015 van verbonden partijen is 
gebleken dat er op dit moment geen andere topfunctionarissen zijn bij 
verbonden partijen van gemeente Zaanstad die de WNT norm 
overschrijden.

26 GL 110 p. 110: Risico Pieter Ghijselaan Noord: graag 
toelichting op wat hier precies speelt en om 
hoeveel geld het gaat. 

Het gaat om een subsidiebijdrage van € 500.000 voor de herstructurering 
openbare ruimte en stimuleren duurzaamheid bedrijventerrein Zuiderhout, 
welke bestaat uit de onderdelen:

A. Verwerving grond
B. Slopen opstallen 
C. Aanleggen weg Pieter Gijselaan Noord 

Op 25 april 2016 heeft er een gesprek plaatsgevonden met de 
subsidieverstrekker (provincie NH) i.v.m. de vertragingen en het niet 
kunnen halen van de verantwoordingsdatum van de subsidie.
In dit gesprek is duidelijk geworden dat de onderdelen A en B nog gestart 
moeten worden en eind van dit jaar hier pas duidelijkheid over is.  
Onderdeel C ( het aanleggen van de weg) is gestart en de verwachte 
einddatum van dit onderdeel is 30 april 2017.

Naar aanleiding van het gesprek is er nu echter afgesproken dat wij 
uiterlijk 1 augustus 2016 een voortgangsrapportage sturen met daarin de 
stand van zaken van onderdeel C en de voortgang van de onderdelen A 
en B. 

Het volgende overleg met de provincie is in januari 2017. In dit gesprek 



gaan wij hun op de hoogte brengen of de verleende subsidie van de 
provincie NH nog nodig op basis van de stand van zaken betreffende de 
onderdelen A en B.

27 GL 124 p. 124: Het Hoogheemraadschap gaat het beheer 
en het onderhoud van de watergangen overnemen 
van de gemeente. Graag een toelichting hierop. 
Gaan zij bijvoorbeeld ook zwerfafval in 
buitengebied aanpakken?

HHNK gaat ca. 77 km watergang overnemen van de gemeente en ca. 12 
km van derden (o.a. Provincie en RWS). De gemeente blijft nog wel 
verantwoordelijk voor een aantal watergangen (ca. 20 km) bij 
(sport)parken en begraafplaatsen, e.d.
HHNK verricht een basisinspanning t.b.v. een goede waterhuishouding. 
Daar hoort ook 1x per jaar het verwijderen van drijfvuil bij. De gemeente 
zal zelf nog een deel van het onderhoud uitvoeren om aan de 
netheidseisen te voldoen die door de raad zijn vastgesteld. Daarbij moet 
bijvoorbeeld gedacht worden aan het vaker dan 1x per jaar verwijderen 
van drijfvuil en dode dieren.

28 GL 141 p 141: HVC is begonnen met een innovatief 
geothermieproject. Is Zaanstad een van de 
aandeelhouders? En zo ja, voor welk percentage?

Zaanstad is via Aijz aandeelhouder van Hvc en heeft circa 9% van 
aandelen in handen. 
Zaanstad participeert echter niet in het betreffende geothermieproject en 
draagt zowel geen lasten als baten van dit project. 

29 GL 205 p. 205: Zijn deze leningen van ‘groene banken’? Er is een lening van Triodos groot € 10 miljoen (afloop dit jaar). Veruit het 
grootste deel komt van NWB en BNG.

30 GL 228 p. 228: Wordt er nu nog bezuinigd op 
huishoudelijke hulp?

Nee er wordt het komende jaar niet extra bezuinigd op huishoudelijke 
hulp. Sinds 2012 is het budget voor huishoudelijke hulp, onder druk van 
landelijke bezuinigingen, wel naar beneden bijgesteld.  Het budget dat nu 
in de begroting staat, gaat niet verder omlaag. Deze middelen zijn 
samengevoegd met het budget voor de ‘individuele begeleiding’ (de taak 
die per 2015 is overgekomen vanuit de AWBZ), omdat we niet meer 
werken met afzonderlijke producten maar met integrale arrangementen op 
maat. 



Bijlage I (bijlage bij vraag 42)

Overzicht van gerealiseerde en geplande fiets en wandelpaden
Bestemd voor Jaarrekening en burap

Programma 4  onderdeel 3.1. prestatie indicatoren

In 2015

Fietspaden:

S01 Noorderweg- sportpark omzoom    590 meter gerealiseerd

Totaal fietspaden    590 meter

Wandelpaden: 

Wandelpark rond sportpark Omzoom: 
             

   850 meter gerealiseerd

Wandelpad Noorderveen:                     
           

 1900 meter gerealiseerd

Totaal wandelpaden  2750 meter

In 2016

Fietspaden:

S03 sportpark omzoom – dorpsstraat
en verbinding Overhoeken/ Noorderweg

 1900 meter Prognose gerealiseerd



Totaal fietspaden  1900 meter

Wandelpaden: 

S03 sportpark Omzoom – Dorpsstraat
Onderdeel wandelnet Laag Holland

 1800 meter Prognose gerealiseerd

                                
Totaal wandelpaden  1800 meter

In 2017 en verder

Fietspaden:

S03 naar SVA   350 meter
S06 doorsteek naar Noorderveenweg   400 meter
Haansloot   900 meter

Totaal fietspaden 1900 meter

Wandelpaden: 

Haansloot    900 meter
Wijde Vliet    600 meter
Guisveld fase 2  1000 meter
boerenlandpaden  pm
Rand Kreekrijk – Bus en Dam  1000 meter
Totaal wandelpaden  3500 meter


